
Už len keď nazriete 
do ponuky letných 
podujatí v našom regióne, 
zistíte, že v našom meste 
a okrese to naozaj žije! 
Aj napriek extrémnym 
horúčavám. Celoslovenské 
cyklistické preteky sa 
vydarili, aj preteky 
automobilov na Jankovom 
vŕšku. Búrky nás síce 
prenasledujú takmer 
každý deň, napriek 
tomu si leto užívajme 
plnými dúškami. 
Tešme sa na pohladenie 
duše – na Kultúrne 
leto, Obývačku pod 
platanom, koncerty 
známych kapiel..., 
ale aj na potešenie 
tela - na Závadské 
gulášvarenie, Držkovskú 
držku, Krasnejskú 
halušku... A keď sa k tomu 
všetkému pridá úžasná 
aktivita dobrovoľníkov 
zo sídliska Dubnička 
na skrášlení ihriska, 
slnkom presvietený letný 
optimizmus nasávame 
aj my, v redakcii plnými 
dúškami.... 
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

 Ročník XIII. 6. august 2018  Číslo 30 Nepredajné

Na margo

Rozhovor so 
zdravotnou 
sestrou Zuzanou 
Jeřábkovou 
z bánovskej 
nemocnice, ktorá 
získala ocenene 
Biele srdce 

Kultúrne leto 
s Divadielkom 
Cililing 
a s Kocúrom 
v čižmách

Preteky o tituly 
Majstrov Slovenska 
mládeže v cestnej 
cyklistike 
organizovali najmä 
Bánovčania

Rekonštrukcia 
ciest a chodníkov 
prebieha neustále. 
Neparkujte tam, 
kde sa pracuje 

a dodržujte dočasné 
dopravné značenie! 

Neprehliadnite!

Dobrý nápad, ktorý našiel nadšených dobrovoľníkov 
Staré ihrisko na Dubničke omladlo
Aká cesta vedie 

od dobrého 
nápadu 
k zmysluplným 
činom? Odpoveď 
na túto otázku by 
vám vedela dať Anna 
Struhárová. Povedala 
by vám, rovnako, 
ako aj mne, že stačí 
mať presvedčenie, 
podporu a pomoc 
svojho manžela... 
a potom už len bez 
okolkov zaklopať 
na tie správne dvere. 

Za dverami musí byť niekto, kto ten nápad 
„nezmetie“ zo stola, ale urobí niečo, aby sa 
mohol zrealizovať. Vedenie mesta nápad uvítalo 
a poskytlo potrebné náradie, farby a občerstvenie. 
Jednoduchá postupnosť, ktorá umožnila, aby 
jedno zo sídliskových ihrísk získalo inú podobu. 
A tak sa v utorok 31. júla, aj napriek tropickým 
teplotám a  prázdninovo - dovolenkovému 

obdobiu, stretli dobrovoľníci, ktorí boli ochotní 
priložiť ruku k  dielu. Čistil sa povrch ihriska, 
ktorý by si zaslúžil už aj celkovú renováciu. Mamy 
s metlami... otcovia so štetcami a k tomu „kopec“ 
detí vtiahnutých do  deja príkladom svojich 
rodičov. Ideálny edukačný model! Naše sídlisko by 
potrebovalo X takýchto zmien. Stačí jediný pohľad 
z ktoréhokoľvek okna alebo krátka prechádzka. Je 

tu nádej, že podobných nápadov bude pribúdať. 
Keďže voľby sú za dverami (a aj za tými, na ktoré 
Anička klopala), pripomínala všetkým, že táto 
akcia je apolitická. Deti politické farby nevnímajú, 
ale z tých, do ktorých sa „prezlieklo“ ihrisko, z tých 
majú úprimnú, nefalšovanú radosť. 

 Text: Zuzana Bridová
 Foto: Blanka Niko Fereje
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Rozhovor so zdravotnou sestrou Zuzanou Jeřábkovou z bánovskej nemocnice

Slovenská komora sestier a pôrodných asistentiek si každoročne v polovici mája pripomína Medzinárodný deň sestier udeľovaním 
ocenenia Biele srdce. Je to symbol starostlivosti, poznania a ľudskosti. V máji si ich z rúk predsedníčky komory Ivety Lazorovej 

na slávnostnej akadémii v Senci prevzalo celkom 27 sestier a pôrodných asistentiek, medzi nimi aj Zuzana Jeřábková z detského 
kojeneckého oddelenia bánovskej nemocnice. O pár dní ocenené dámy prijal vo svojom paláci aj prezident Slovenskej republiky 
Andrej Kiska... Ubehli týždne a my sme sa (konečne) s pani Jeřábkovou stretli a porozprávali.... 

 Od  slávnosti ubehli už 
dva mesiace... Aké pocity 
a dojmy máte dodnes?

V  prvom rade to bolo 
pre mňa prekvapenie. Iba 
týždeň pred samotnou 
slávnosťou som sa dozve-
dela, že ma vedenie nemoc-
nice navrhlo na  ocenenie 
Biele srdce. Prekvapenie 
najmä preto, že návrh 
prišiel od  zamestnávateľa, 
čo nie je bežné. Zvyčajne 
návrh na ocenenie podáva 
komora sestier. A  až 
tam na  slávnosti som sa 
dozvedela, že sa o pár dní 
stretneme aj s pánom pre-
zidentom Kiskom. Tak ako 
v  televízii, aj teraz naživo 
som ho vnímala ako cha-
rizmatického človeka. Našu 
prácu vyzdvihol a prisľúbil, 
že sa s našimi problémami, 

ktoré sú na  Slovensku 
všeobecne známe, bude 
zaoberať. Okrem dobrého 
pocitu som prežívala aj 
stresy... Oslovili nás viacerí 
novinári, či z Pravdy, alebo 
z  relácie Refl ex z  Televízie 
Markíza, či s Rádia Regina. 
Nebola som zvyknutá 
hovoriť do  kamery či 
na mikrofón...

 Dva roky ste prezi-
dentkou Regionálnej 
komory sestier a pôrodných 
asistentiek v  Bánovciach 
nad Bebravou, ktorá zastre-
šuje celý okres... Môžete 
nám viac priblížiť  činnosti 
komory?

V  prvom rade chcem 
zdôrazniť, že oceňovanie 
Biele srdce pre zdravotné 
sestry na  celoslovenskej 
úrovni existuje už jedenásť 
rokov, na našej regionálnej 
úrovni sme ho zaviedli len 
minulý rok. Prvé regio-
nálne ocenenia Biele srdce 
v roku 2017 si prevzali ako 
prvé pani Filinová a  pani 
Ameršteinová. V  tomto 
roku som regionálne 
ocenenie odovzdávala 
pani Anne Laššovej, ktorá 
pracovala ako pôrodná 
asistentka 43 rokov. Z tých 
aktivít, ktoré regionálna 
komora organizuje, je to 
predovšetkým vzdelávanie 
sestier a  organizovanie 
seminárov, ktoré musia 
spĺňať určite kritériá 
a  kde si sestry zbierajú 
kredity. Zo zákona musí 
byť každá jedna zdravotná 
sestra zhodnotená, či sa 
vzdeláva... Členkami našej 
regionálnej komory je 150 
sestier. Všetky aktivity 
komory organizujeme 
s  mojou zástupkyňou 
Andreou Mišákovou, ktorá 
je mojou pravou rukou. 
Naprík lad, najbližšie 
pripravujeme pediatrický 
seminár koncom sep-
tembra. Semináre prebie-
hajú na  pôde nemocnice 
a  vedenie nemocnice nám 
v ychádza maximálne 
v ústrety. 
  Môž eme t rochu 
nahliadnuť aj do  vášho 
profesionálneho života 
a vzdelávania?

Absolvova la som 
Strednú zdravotnícku 
školu v  Topoľčanoch, 

odkiaľ som sa hneď, úplne 
náhodou, dostala na detskú 
onkologickú k l iniku 
na  bratislavské Kramáre, 
kde som pôsobila dva a pol 
roka. Detská onkológia je 
doslova školou života. Tu 
si človek uvedomí priority 
v  živote a  prestane riešiť 
hlúposti. Keďže som chcela 
byť bližšie k  Bánovciam, 
z Bratislavy som nastúpila 
pracovať k  seniorom, 
k  „veľ kým“ deťom, 
do  Domu sociálnych 
služieb v  Kšinnej. Celkom 
som tu pracovala asi päť 
rokov, pritom som strávila 
dva a pol roka na materskej 
dovolenke. Dnes má syn 
Šimon pätnásť a  dcéra 
Anna Mária štrnásť rokov. 
Počas zamestnania som si 
doplnila vzdelanie jedno-
ročným štúdiom na  Slo-
venskej zdravotníckej 
univerzite v  Bratislave 
v  odbore ošetrovateľstvo 
v  pediatrii. Na  detské 
oddelenie bánovskej 
nemocnice som nastúpila 
v  roku 2008, presne pred 
desiatimi rokmi...
 Predstavte nám trochu 
vaše detské kojenecké odde-
lenie, kolegov, spoluprácu...

Spolupráca je tu veľmi 
dobrá, aj medzi lekármi, 
aj medzi sestrami. Dlhé 
roky naše oddelenie 
viedla vrchná sestra Anna 
Ameršteinová, ktorú sme 
považovali za akúsi mamu 
oddelenia, ešte stále tu 
cítime a  vidíme výsledky 
jej snaženia. Pred siedmimi 
rokmi nastúpil po  pri-
márke Jancuskovej primár 
Halák, ktorý sa snaží s roz-
vahou, pokojne a  odborne 
viesť oddelenie. Iba pripo-
mínam, že na našom odde-
lení sú pacienti od  nula 
do devätnásť rokov, tí naj-
menší k  nám prichádzajú 
priamo z novorodeneckého 
oddelenia...

 Nedá mi nespomenúť situ-
áciu v  bánovskej pôrodnici, 
ktorá je od prvého júla zavretá 
a jej otvorenie je neisté... Ako 
to vnímate vy?

Je mi to veľmi ľúto, že 
k tomu vôbec došlo. S týmto 
oddelením sme úzko spo-
lupracovali. Verím však, 
že vedenie nemocnice robí 
všetko pre to, aby sa činnosť 
oddelenia obnovila. 
 Čo by ste želali sebe 
a  všetkým zdravotným 
sestrám?

Za seba môžem povedať, 
že by som ocenenie Biele 
srdce dala každej jednej 
sestre, ktorá v  tomto povo-
laní dokáže zotrvať za  tých 
podmienok, ako sú nastavené 
na  celom Slovensku. Želala 
by som si pre nás všetky viac 
odborníkov, ktorí o  nás 
a o pacientoch rozhodujú. 

 Alena Borszéková

„Pani Zuzka, ako ju všetci familiárne v  nemocnici oslovujú, našla 
fyzicky i psychicky náročnú, no krásnu tvár ošetrovateľskej praxe v práci 
s  deťmi, tak i  so seniormi. Pracovala na  detskej onkologickej klinike, 
neskôr v zariadení pre seniorov. Za posledné roky sa stala neodmysliteľnou 
oporou sestier v bánovskej nemocnici. Z pozície sestry, ale i prezidentky 
Regionálnej komory sestier a pôrodných asistentiek je advokátkou sestier, 
ich hovorkyňou, ale aj líderkou. Jej prínos v oblasti vzdelávania kolegýň, 
ale i edukácia rodičov na pediatrickom oddelení, je nepopierateľný. Neod-
mietne žiadnu inováciu, jej odhodlanie pre spravodlivosť nekončí pri prvom 
stretnutí s problémom. Každý deň je pri lôžku malého pacienta, ako kama-
rátka, opatrovateľka a mnohokrát aj matka v jednej osobe...“ to je presné 
znenie charakteristiky Zuzany Jeřábkovej, ktorú zaslal jej zamestnávateľ 
- Nemocnica Bánovce nad Bebravou na ústredie Slovenskej komory sestier 
a pôrodných asistentiek k návrhu celoštátneho ocenenia Biele srdce.

Ocenenie Biele 
srdce a audiencia 
u prezidenta 
Andreja Kisku 

Zuzana Jeřábková (vľavo) s prezidentom Kiskom a kole-
gyňou z Kežmarku pani Malegovou

Biele srdce je celosve-
tový symbol sestier. 
Tvar srdca je prejavom 
humánnej komunikácie 
a  pomoci a  súčasne 
miestom, odkiaľ pra-
mení kvalita ošetrova-
teľskej starostlivosti. 
Biela farba srdca sym-
bolizuje jeho nositeľom 
prelínanie sa všetkých 
farieb, ktoré svet pozná, 
tak ako sestra prijíma 
všetkých ľudí sveta. Anna Laššová (vpravo) so Zuzanou Jeřábkovou

Sme potrebné, ale neviditeľné. 
Málokto si uvedomuje, aké ťažké 
je poskytnúť starostlivosť naraz 
15 či 20 pacientom, potešiť ich úsmevom 
či povzbudzujúcimi slovami a odchádzať 
z práce s plnou hlavou starostí, či sme 
všetko urobili tak, ako sme mali a na nič 
nezabudli," povedala prezidentka SKSaPA 
Iveta Lazorová, podľa ktorej je Biele 
srdce poďakovaním všetkým sestrám 
na Slovensku za ich náročnú prácu

Za seba 
môžem 
povedať, 
že by som 
ocenenie Biele 
srdce dala každej 
jednej sestre, 
ktorá v tomto 
povolaní dokáže 
zotrvať za tých 
podmienok, ako 
sú nastavené 
na celom 
Slovensku. Želala 
by som si pre 
nás všetky viac 
odborníkov, 
ktorí o nás 
a o pacientoch 
rozhodujú.
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ÚPSVaR predovšetkým preventívne, nielen represívne
Nezamestnanosť v júni klesla na 3,36 %

Zvýšené nebezpečenstvo vzniku požiarov

Na pozvanie riaditeľky 
Ú PSVa R Pa r t i z á nske 
Gabriely Ďurinovej sa 
koncom júla uskutočnilo 
p r a c o v n é  s t r e t nu t i e 
zamestnávateľov z okresov 
Partizánske a  Bánovce 
nad Bebravou s  cieľom 
informovať prítomných 
o  povinnostiach vyplýva-
júcich z novelizácie zákona 
o službách zamestnanosti. 

Zástupcovia ÚPSVaR 
predstavili aktuálne prob-
lematiky z  oblasti služieb 
zamestnanosti, v  rámci 
čoho informovali o  stave 
a  vývoji nezamestnanosti 
v územnom obvode úradu. 
Priemerná evidovaná miera 
nezamestnanosti v  parti-
zánsko-bánovskom regióne 

bola v  júni v ykázaná 
na úrovni 3,36 percentuál-
neho bodu. 

P r i a z n i v ý  d o p a d 
na  znižova nie mier y 
nezamestnanost i ma lo 
najmä efektívne uplatňo-
vanie aktívnych opatrení 
na  trhu práce, priebežné 
zamestnávanie uchádzačov 
u ťažiskových regionálnych 
zamestnávateľov, a  tiež 
aj aktivácia poberateľov 
dávky v  hmotnej núdzi. 
Zástupcovia zamestná-
vateľov boli informovaní 
o  aktuálnych programoch 
a projektoch poskytujúcich 
podporu pri vytváraní 
nových pracovných miest. 
Najv iac d iskutova nou 
témou stretnutia bola prob-

lematika zamestnávania 
občanov Európskej únie 
a príslušníkov tretích krajín. 
Účastníkom stretnut ia 
boli vysvetlené legislatívne 
zmeny platné od  mája 
2018, ktorých cieľom bolo 
r ie šen ie  prechod ného 
nedostatku kvalifikovanej 
pracovnej sily cez štátnych 
príslušníkov tretích krajín 
v okresoch, kde ročná miera 
nezamestnanosti k lesla 
pod päť percent. Riaditeľka 
ÚPSVaR Gabriela Ďurinová 
informovala prítomných 
o sankciách pri nedodržaní 
zákona, kde zdôraznila, 
že nechce, aby úrad pod 
jej vedením fungoval len 
represívne, práve naopak, 
re a l i z á c iou  t a k ýc hto 

stretnutí chce prispieť 
k  zlepšeniu informovania 
všetkých skupín klientov, 
vrátane zamestnávateľov. 
V  závere stretnutia boli 
prítomní vyzvaní, aby aj 
napriek zjednodušeniu 
pravidiel zamestnávania 
cudzincov, využili možnosť 
podpory tvorby pracovných 
miest a  zamestnali slo-
venských občanov z  radov 
uchádzačov o zamestnanie, 
predovšetkým občanov 
starších ako 50 rokov 
a  uchádzačov o  zamest-
nanie do 29 rokov veku, pre 
ktorých realizujeme viaceré 
národné projekty.

 Tlačová správa 
 ÚPSVaR Partizánske

Okresné riaditeľstvo 
Hasičského a  záchran-
ného zboru v  Bánovciach 
nad Bebravou v  súlade 
so zákonom o  požiarnej 
prevencii vyhlásilo čas 
zvýšeného nebezpečen-
stva vzniku požiarov 
na  lesných pozemkoch 
a  v  ich ochrannom pásme 
v územnom obvode okresu 
Bánovce nad Bebravou 
od utorku 31. júla 2018 až 
do odvolania.

V  čase zv ýšeného 
nebezpečenstva vzniku 
požiarov je každý povinný 
dodržiavať zásady pro-
tipožiarnej bezpečnosti. 
Fyzick ým osobám  sa 
zakazuje najmä: fajčiť , 
odhadzovať horiace alebo 

tlejúce predmety, alebo 
používať otvorený plameň 
na  miestach so zvýšeným 
nebezpečenstvom vzniku 
požiaru, vypaľovať porasty 
bylín, kríkov, stromov, 
krovie, slamu a  iný bio-
logický odpad, zakladať 
oheň v  priestoroch alebo 
na miestach, kde môže dôjsť 
k jeho rozšíreniu. Vlastníci, 
správcovia alebo užíva-
telia lesných pozemkov 
v súvislosti s ochranou lesa 
pred požiarom sú podľa 
zákona a  podľa vyhlášky 
Ministerstva vnútra SR 
povinní najmä: zabezpe-
čovať v lesoch hliadkovaciu 
činnosť; pre osoby vyko-
návajúce h l iad kovaciu 
činnosť vypracúvať časový 

harmonogram s  určením 
trasy pochôdzok alebo 
určí vyhliadkové teréne 
miesta (osoby vykonávajúce 
hliadkovaciu činnosť musia 
byť vybavené telekomu-
ni kačný m za r iadením 
využiteľným na oznámenie 
vzniku požiaru), zabezpečiť 
umiestnenie potrebného 
množstva protipožiarneho 
náradia na určenom mieste 
v  závislosti od  plochy 
lesných porastov, udržiavať 
existujúce prejazdové cesty, 
zvážnice a  zdroje vody 
v  stave, ktorý umožňuje 
bezproblémov ý príjazd 
hasičských jednotiek a  ich 
využitie na  účinný zásah, 
prijímať osobitné opatrenia 
pre priestory postihnuté 

k a la m itou (z a mer a né 
najmä na :  ur ých lené 
odstraňovanie dreva a ďal-
šieho horľavého odpadu 
do vzdialenosti 30 m od sta-
vieb a  vodných zdrojov 
vhodných na  hasenie 
p o ž i a rov,  v y t v á r a n ie 
protipožiarnych rozčleňo-
vacích pásov na zabránenie 
šírenia požiaru, prednostné 
zabezpečenie prejazdnosti 
lesných ciest a  zvážnic pre 
hasičskú techniku), vybaviť 
prenosný mi hasiacimi 
prístrojmi pracovné stroje, 
napríklad lesné kolesové 
traktory, harvestory a  iné 
vozidlá, ktoré sa používajú 
na spracovanie dreva a zvy-
škov po ťažbe. OR HaZZ 

 Bánovce nad Bebravou

Strategický dokument 
s  názvom Plán udržateľnej 
mobility Trenčianskeho 
samosprávneho kraja (PUM 
TSK), ktorého cieľom je 
skvalitniť a  zatraktívniť 
dopravu v  kraji a  súčasne 
ovplyvňovať ďalšie kľúčové 
oblasti verejného života, má 
už svojho spracovateľa.

Každodenná pra x 
dokazuje, že dopravná 
infraštruktúra zastáva jednu 
z  najdôležitejších úloh pri 
rozvíjaní ostatných oblastí 
spoločenského života. Preto 
sa Trenčianska župa roz-
hodla vypracovať v  oblasti 
dopravy hĺbkovú analýzu, 
s pomocou ktorej by mohla 
pozit ívne ovply vňovať 
rozvoj priemyslu, podni-
kania, bývania, rekreácie či 
životného prostredia v kraji. 
Na  základe týchto skutoč-
ností pristúpil kraj k obsta-
raniu Plánu udržateľnej 
mobility. PUM TSK bude 
zahŕňať riešenia a opatrenia 
týkajúce sa všetkých druhov 
a spôsobov dopravy v kraji. 
Jeho spracovanie a následná 
aplikácia by mala zvýšiť kva-
litu života obyvateľov, orga-
nizácií či podnikateľských 
subjektov a  zjednodušiť 
ich pohyb na  území Tren-
čianskeho kraja. „Jedným 
z  významných prínosov 
Plánu udržateľnej mobility 
TSK je nový, inovatívny 
spôsob dopravného pláno-
vania, ktorý by mal následne 
do  budúcna priniesť vyššie 
využívanie verejnej osobnej 

dopravy, väčšiu mieru 
využívania nemotorovej 
dopravy, čo v praxi znamená 
bezpečnejšiu dopravu pre 
cyklistov a chodcov,“ priblížil 
trenčiansky župan Jaroslav 
Baška. Celkové náklady 
na  vypracovanie plánu sa 
pohybujú na hranici 460 tis. 
eur a zhotovený má byť do 18 
mesiacov od podpisu zmluvy 
s jeho zhotoviteľom. Na jeho 
obstaranie bola Trenčian-
skej župe v  minulom roku 
schválená žiadosť o  nená-
vratný fi nančný príspevok 
vo výške viac ako 430 tis. 
eur. Navrhované opatrenia, 
ktoré vzídu z PUM, zasiahnu 
organizáciu, prevádzku 
i  infraštruktúru dopravy. 
Efektívnejšie sa zosúladia 
cestovné poriadky, vďaka 
čomu by ľudia využívajúci 
hromadnú dopravu mali 
cestovať úspornejšie . 
Dokument sa bude venovať 
aj prípadnému zavedeniu 
nových zastávok a  staníc, 
presmerovaniu spojov či 
zmenám v  polohách auto-
busových zastávok v našom 
kraji. Hlavným zámerom 
je zároveň zabezpečiť 
finančne výhodnú a  bez-
pečnú dopravu, ktorá bude 
dostupná pre všetky cieľové 
skupiny. Dôraz sa bude klásť 
najmä na využívanie nových 
technológií a inteligentných 
dopravných systémov 
či ochranu životného 
prostredia. 

  Tlačová správa TSK

Mesto Bánovce nad 
Bebravou vyhlásilo súťaž 
o  najkrajšiu predzáhradku 
pred bytovým domom 
v  meste Bánovce nad 
Bebravou 2018. Cieľom 
súťaže je krášliť mestské pro-
stredie kvetinovou výsadbou 
a  zeleňou na  verejných 
priestranstvách pred byto-
vými domami, motivovať 
občanov k  snahe starať sa 
o  estetický vzhľad a  čistotu 
svojho bezprostredného 
okolia, vytvárať spoločne 
krajšie bývanie a  zdravšie 
životné prostredie v  meste. 

Súťažiaci môžu zasielať 
do  30. augusta maximálne 
dve fotografie. Môžu tak 
urobiť elektronicky na: 
predzahradka@banovce.sk 
alebo poštou, prípadne ich 
doručia osobne na  mestský 
úrad, oddelenie životného 
prostredia a  to najneskôr 
do  30. augusta 2018. 
Súťažiaci uvedie kontaktné 
údaje: meno, priezvisko, 
adresa a  kontakt (tel. č. 
alebo  e-mail), miesto reali-
zácie predzáhradky (ulica 
a číslo bytového domu). Viac 
na www.banovce.sk.

Plán udržateľnej 
mobility TSK

Najkrajšia predzáhradka

Letná ponuka aktivít v regióne v skratke
 10. augusta – Divadelná noc v areáli Vodného hradu 

Šimonovany – komédia s názvom Hamlet alebo nález 
lebky, vstup voľný 

 11. augusta – Festival Jankov vŕšok žije – koncerty 
Tomáša Klusa so skupinou, Richarda Müllera so 
skupinou, vokálnej skupiny Fragile... 

 11. augusta – 4. ročník súťaže vo varení gulášu v Hos-
tinci pod Lipkou v  Závade pod Čiernym vrchom, 
začiatok o 13.00 h 

 11. augusta – Poľovnícka zábava s perfektným gulášom 
a s Barónmi v Čiernej Lehote

 12. augusta – Kultúrne leto v  mestskom parku 
-  Divadlo pre deti Cililing s  predstavením  Kocúr 
v čižmách, vstup voľný

 18. augusta – X. jubilejná Držkovská držka – súťaž 
vo varení držkovej polievky s  bohatým kultúrnym 
programom v  areáli Kultúrneho domu Horné Drž-
kovce, množstvo účinkujúcich – Maxim Turbulenc, 
Peter Bažík, Polemic...

 18. augusta – VIII. nočná súťaž hasičov v Rybanoch – 
začiatok o 21.00 h 

 19. augusta – Kultúrne leto v bánovskom mestskom 
parku s folklórnym Seniorklubom Družba Trenčín

 22. augusta – Obývačka pod platanom na bánovskom 
námestí s  Martinom Danišom na  tému „mesto“ – 
začiatok o 17.00 h 

 24. augusta – Slávnosti Mikroregiónu Uhrovská 
dolina v Miezgovciach 

 25. augusta – Krajské oslavy výročia SNP na Jankovom 
vŕšku

 25. augusta – Festival ľudových remesiel v Trenčian-
skych Tepliciach 

 25. augusta – Krasnejská haluška – súťaž vo varení 
halušiek so super hosťami – Kollárovci, Kandráčovci, 
Lojzo, Moravanka... v areáli futbalového ihriska v obci 
Krásna Ves

 28. augusta – pietna spomienka k  výročiu SNP 
v Bánovciach nad Bebravou 

 30. augusta – Obývačka pod platanom na bánovskom 
námestí s  Dianou Mašlejovou na  tému „odvaha“ – 
začiatok o 17.00 h 

 5. - 26. septembra – výstava fotografi í Romana Jedi-
náka v MsKS 

 7. - 8. augusta – Narodeninové mesto – 80 rokov mesta 
Partizánske, programy začínajú od 16.00 h 

 8. septembra – oslavy 760. výročia obce Uhrovec – 
sprievod obcou a bohatý kultúrny program





6. august 2018 Číslo 30

Po č a s  z at men ia 
Mesiaca tu narátali vyše 
dvesto návštevníkov, najmä 
rodiny s  deťmi. Pozoro-
vanie unikátneho nebes-
kého javu im sčasti skazili 
oblaky, veď pár hodín pred 
zatmením pršalo. Napriek 
tomu hvezdáreň praskala 
vo švíkoch. A  napriek 
tomu bol riaditeľ Vladimír 
Mešter – sám to povedal 
- smutný. Smutný z  toho, 
že záujem detí – školákov 
o  astronómiu klesá, aj 
astronomické krúžky 
na školách i v CVČ zanikajú. 

Po prvý raz neorganizovali 
pracovníci hvezdárne ani 
letný astronomický tábor. 
Pre nezáujem mládeže. 
A pritom sú tu podmienky 
viac ako dobré. Sú tu chatky 
na prenájom za symbolický 
poplatok, oproti spolo-
čenská miestnosť v  sute-
réne budovy, nové sociálne 
zariadenie, veľké trávnaté 
priestranstvo na rôzne hry, 
či dokonca veľký altánok 
a pevné kryté ohnisko. Pre 
každú organizáciu, ktorá 
má záujem o  nejakú spo-
ločnú akciu spojenú s pozo-

rovaním nočnej oblohy 
po dohode s riaditeľom. 

Na  tridsaťročnom 
objekte hvezdárne, patriacej 
pod správu Trenčianskej 
župy, sa nič za  päť rokov 
od mojej poslednej návštevy 
nezmenilo. Už dávno viem, 
že sa riaditeľ hvezdárne 
Vladimír Mešter o  rekon-
štrukciu pokúša už viac 
ako desať rokov. Prednosť 
dostávajú školy, táto usta-
novizeň ostáva akosi bokom 
záujmu. V  tomto roku si 
pripomenie presne tridsať 
rokov, čo bola sprístupnená 
verejnosti. Žiadne veľké 
oslavy nechystajú, lebo 
nedostali „zhora“ peniaze, 
v  septembri pripravujú len 
odborný seminár.

Po  celý rok môžete 
pozorovať nočnú oblohu 
každú stredu a  piatok 
po  zotmení do  22. hodiny, 
a  vždy prvú sobotu 
v  mesiaci. Okrem pozo-
rovania vám pracovníci 
hvezdárne môžu v  pred-
náškovej sále premietnuť 
rôzne animácie alebo 
fi lmy o  vesmíre, či podľa 
aktuálnej situácie na oblohe 

pobesedovať o tom ktorom 
vesmírnom objekte. Ochota 
najmä zo strany dlhoroč-
ného riaditeľa Vladimíra 
Meštera, ktorý tú má svoj 
druhý domov, naozaj 
nechýba. O jeho odbornosti 
ale najmä nadšenia pre túto 
prácu niet pochýb, dokáže 
zo seba sypať fakty a  čísla 
ako z rukáva. A už teraz nás 
pozýva na  opätovnú náv-
števu hvezdárne... Naprí-
klad v  posledný júlový 
deň bola planéta Mars 

najbližšie k Zemi, preto už 
počas zatmenia Mesiaca bol 
nádherne viditeľný a veľmi 
výrazný bude ešte po  celý 
august. Okrem iných planét 
sa môžete v  auguste tešiť 
na  „padajúce hviezdy“ 
Perzeidy... 

Za vyše hodiny vo hvez-
dárni sme sa toho o vesmíre 
dozvedeli naozaj dosť. His-
torické medzníky a úspechy 
hvezdárne si pripomenieme 
koncom septembra, keď 
„oslávi“ 30 rokov svojej 

existencie. Slúži celému 
topoľčiansko - partizánsko -
bánovskému regiónu. 
Radi ju navštevujú aj deti 
z bánovských škôl a centra 
voľného času... Len nedávno 
– v  júli tu boli bánovskí 
škôlkári zo Súkromnej 
materskej školy Wonder-
land a v kronike hvezdárne 
zanechali pekný odkaz: 
„Ďakujeme za  krásne 
zážitky...“ A  k  poďako-
vaniu sa pripájam aj ja...

 Alena Borszéková 
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Jubilujúca Hvezdáreň Partizánske vás pozýva na pozorovania vesmíru 
Ďalšie úplne zatmenie Mesiaca v splne bude až o 105 rokov

Úplné zatmenie Mesiaca v splne 27. júla 
bolo úžasnou udalosťou tohto storočia. 

Ďalšie podobné môžeme, resp. môžu naše 
vnúčence zažiť až v roku 2123, teda o 105 
rokov. Možno to bolo náhoda, možno 
ten pravý dôvod, prečo som sa rozhodla 
Hvezdáreň Partizánske navštíviť spolu so 
štábom našej BTV. Preto sa zatmením ani 
bližšie zaoberať nebudem, všetko si pozriete 
v reportáži na BTV. Skôr ma zaujala atmosféra 
tohto pracoviska...

Foto: Peter Belák ml.

Najkrajšie pr íbehy 
píše život sám... A  mne 
sa  počas tohto leta prihodilo 
niečo, naozaj, ale naozaj 
nezvyčajné... Postavili sme 
dom a  zadlžili sa na  celý 
život. Takže o  dovolenke 
pri mori sme mohli len 
snívať. Dve dospievajúce 
dcéry tiež niečo „stoja“, aj 
manželove „koníčky“ – stará 
jawa, pionier, moped..., ale 
aj dve staré autá, ktoré sme 
skôr používali na  prevoz 

materiálu na  stavbu, ako 
na  luxusné vozenie po  výle-
toch. K  novučičkej chalupe 
patrí aj  obrovská záhrada 
a  tá potrebovala ohradiť, 
urobiť chodníky, vstupy, 
osadiť brány, postaviť garáž, 
atď. A  keďže už aj fi nančné 
úverové zdroje akosi vyschli, 
všetky terénne úpravy okolo 
domu boli v  nedohľadne. 
Počas únavných dvoch rokoch 
výstavby nášho domu to 
medzi mnou a  manželom 

neustále iskrilo, z  čoho 
sme boli obaja vyšťavení. 
Každý sme mali akúsi inú 
predstavu o našom rodinnom 
hniezdočku. Až... Bolo to 
začiatkom leta, keď manžel 
súhlasil s umiestnením skalky 
a  bylinkovej záhrady tam, 
kde on chcel mať bazénik 
(možno o  sto rokov), súhlasil 
aj s rozmiestnením chodníkov 
v  záhrade, s  farbou dlažby 
a  s  množstvom iných vecí. 
Jeho nezvyčajná zmena 
z ostrého chlapa, presadzujú-
ceho iba svoj názor na všetko 
v  dome a  okolo domu, 

na ústretového partnera bola 
podozrivá. Moje podozrenie 
silnelo, keď sa často zdržoval 
v  meste u  rodičov, ktorým 
sme ešte stále okupovali 
ich garáž. Vraj má robotu 
v garáži okolo svojich tátošov. 
Neverila som mu... Až som sa 
ho rozhodla „špehovať“, keď 
do tej garáže opäť odchádzal 
a  robota okolo domu stála. 
A on tam naozaj išiel! Otvoril 
rodičovskú garáž... a zdiaľky, 
zpoza kríčkov som uvidela, 
to čo som nemala. Namiesto 
pioniera a  mopeda sa vedľa 
staručkej jawy ligotala nová 

motorka béenwéčka! Tak to 
je tá jeho milenka! Nahodil 
na  seba motorkársky kostým 
a  s  veľkým rachotom a  bla-
ženým úsmevom šťastného 
malého chlapca, ktorému sa 
splnil sen, vypálil okolo mňa, 
ani si ma nevšimol... Doma 
som už len čakala, keby 
sa s  tou svojou „milenkou“ 
prizná. Ubehlo pár dní a nič. 
Všetko urýchlil jeho kolega, 
ktorý nečakane navštívil náš 
dom a  preriekol sa: „Tak, 
ako sa ti jazdí na tej novej?“ 
Manžel s  hrôzou pozrel 
na kolegu a potom na mňa... 

Tajomstvo bolo vyzradené... 
Po  celý večer, ale aj ďalšie 
dni mi neustále opakoval, 
že to bola výhodná kúpa, že 
peniaze si zarobí na  fuške, 
že pôvodný majiteľ nechce 
peniaze hneď, že to môže rok 
splácať... A  mne ostali len 
oči pre plač. Lebo záhradka 
a ostané skrášľovacie procesy 
okolo nového domu musia 
počkať. Za prvé – niet peňazí, 
za druhé - nemá to kto, lebo 
manžel si namiesto dovolenky 
musí odrábať fušky na  novú 
motorku... 

 podvedená manželka

Oči mi padli z balkóna 
na  modrú škrupinku 
v  záhrade. Ležala pod 
h r o z n o v ý m  k r í k o m 
oproti dverám. Zohla 
som sa po  ňu, aby som ju 
podržala v  ruke. Keď som 
vstávala, zbadala som 
vtáčie hniezdo. S hlavičkou 
dohora, akoby v  pozore 
sedela v  ňom mama 
drozdica. Keď odletela, 
nazrela som dnu. Čučkali 
si tam tri holíčatá a  jedno 
nevyliahnuté vajíčko. 

Už pár dní sú malí 
hladoši na  svete a   mama 
častejšie odlieta za potravou. 
Aj tata drozd pomáha 
s  kŕmením. S  červíčkom 
v  zobáčiku chodí za  nimi. 
Najskôr som ho podozrievala 
zo záletníctva a  drozdiu 
mamu z  nevery. Na  hniezde 
som si ju pomýlila s drozdicou 
plavou. Žiadna nevera sa 
našťastie nekonala. Obaja sú 
čierni. Tatko sedáva na plote, 
natriasa chvostom a  pohľad 
upiera na hniezdo. Možno aj 

on videl bežať kunu cez našu 
záhradu. Bojí sa o deti. Večer 
zas sedí na najvyššom konári 
na hruške a spieva uspávanku 
malým drozdíkom. A  nielen 
im. Aj teraz. Stojím pri 
otvorenom okne a  počúvam. 
Vyjdem von. Posielam ho, 
nech už ide spať. V  hniezde 
je ticho. Spinkajú. Až keď 
podídem celkom blízko 
a  natrčím ucho, počujem 
slabučké čiv- čiv.  Vtáčiky sú 
opatrné, nechcú sa prezradiť. 
Dnes som zas nakukla 
do hniezda. Hlavička doširoka 
otvorila zobáčik a  čakala 
červíčka alebo mušku. Asi si 

ma pomýlila s mamou. Čakaj, 
mamina príde, povedala som 
drobcovi. Roztomilé divadlo.

Moji malí drozdíci sa 
činia. Z hniezdočka vystrkujú 
zvedavé hlávky. Páperká, 
ktoré ešte včera vyzerali 
ako svätožiara, sa odrazu 
premenili na  pierka. Už sa 
škrabkajú nôžkami, keď ich 
svrbí tielko. Majú sa k svetu. 
Ale zobáčiky ešte stále 
otvárajú doširoka.   Čakajú 
mamu a  tatu. Rodičia 
od rána skackajú po záhrade, 
zobkajú, vyťahujú červíčkov 
a  v  upiskaných zobáčikoch 
nesú ich deťom. A  detičky 

rastú ako z  vody, v  hniezde 
je im už tesno. Jedno si sedká 
na  halúzke a  o  chvíľu už 
aj druhé. Len tretie čučká 
v hniezde s opretou hlavičkou, 
vidí sa mi slabšie ako jeho 
súrodenci. Pýtam sa ich, či 
už idú lietať. Neodpovedajú, 
nečivkajú. Ešte ani teraz sa 
nechcú prezradiť, aj keď ja 
od začiatku o nich viem. Modrá 
škrupinka ich prezradila. 
Odvtedy ubehlo zopár dní 
a  zdá sa, že čoskoro vyletia. 
Potom už budú odkázané 
samy na  seba. Nemýlila som 
sa, na  druhý deň vyleteli. 
Bola nedeľa. Pozorovala 

som ich let na  krátke 
trate: z  hrozna na  striešku 
záhradnej chatky a  odtiaľ 
na  hrušku, z  ktorej im tata 
vyspevoval uspávanky.  Tešila 
som sa z  toho. Tu by som 
môj príbeh mohla skončiť, 
ale nie ,  dopoviem ho 
do  konca. V  pondelok ráno 
som na  chodníku našla 
torzo telíčka a  zopár pierok. 
Len pár krokov od  hniezda, 
kde vyrastalo. Mačka mala 
hostinu. Chúďa, vtáčatko, 
neubránilo sa pred vonkajším 
svetom. Taký je život.

  Mária Škultétyová 

Napíšte nám aj vy svoje letné postrehy, zážitky a príbehy z dovolenky!

Namiesto milenky

Na drozdiu nôtu
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Ako si spomínate na 21. august 1968?

K smutnému výročiu namiesto symbolickej kytičky…

Našim čitateľom pripomíname blížiace sa okrúhle 50. výročie odporu proti okupácii vojskami Varšavskej 
zmluvy a zároveň ich vyzývame k spomienkam... Budeme veľmi radi, milí čitatelia, ak sa s Vašimi spomienkami 
podelíte aj s ostatnými, o tom ako ľudia v našom meste a okolí prežívali toto kritické obdobie. Radi si Vás v redakcii 
vypočujeme a spoločne napíšeme o dianí a najmä o Vašich pocitoch počas týchto udalostí pred polstoročím v našom 
meste. Volajte na 0948 602 422, 038/7602422 alebo emailujte na noviny@kulturabn.sk.

August 1968 vstúpil 
do  svojej poslednej dekády. 
Prázdniny o pár dní skončia. 
Blížiaci sa nový školský 
rok so všetkým, čo k  tomu 
patrí, však nejde nikomu ani 
na  rozum. Keď sa niekomu 
po  dome pohybuje nevítaný 
hosť, navyše ozbrojený, nemá 
myseľ na bežné veci... 

Atmosféra plná bez-
mocnosti, sklamania, obáv 
z budúcnosti! Dominuje hlad 
po  najnovších informáciách. 
Aj tých regionálnych – okres-
ných... Tie dostávajú priestor 
v Slovenskom rozhlase vysie-
laním rozhlasu po drôte pra-
videlne raz v týždni. Nemení 
sa to ani v čase okupácie... 

V  pravidelnom čase 
zrazu z  „droťáka“ zaznie 
známy ženský hlas. Veď je 
to naša Irina! Jej krstným 
menom totiž bánovskí prie-
myslováci prezývali svoju 

pani profesorku Černákovú. 
So silným ruským akcentom 
v  slovenčine zaznievajú naj-
skôr jej slová na vysvetlenie, 
ale aj na  ospravedlnenie 
spoluobčanom, aby vzápätí 
prešli do plynulej, originálnej 
ruštiny a  vyčítavo vyzývajú 
svojich ozbrojených krajanov 
k  odchodu domov. Aby nás 
nechali žiť v pokoji, že sa tu 
nič zlé nedeje, nie je tu žiadna 
kontrarevolúcia, že chceme 
žiť v  socializme, ale podľa 
vlastných predstáv, aby sa 
nám nevmiešavali do našich 
vecí... Veď aj Brežnev povedal: 
„Éto vaše delo!“ (To je vaša 
vec!)

Musela to urobiť! 
Netušiac, že neskôr jej to 
poriadne priťaží. A možno jej 
to bolo vtedy aj jedno… Tak, 
ako možno Emilovi Gallovi 
s  obnaženou hruďou pred 
hlavňou sovietskeho tanku 

na  legendárnej fotografii 
Ladislava Bielika z tých dní... 
Chcela sa však ľuďom dívať 
do očí priamo. Hoci sa ničím 
neprevinila. Iba ak tým, že 
sa ako mladé uzbecké dievča 
z  Taškentu a  mladý študent 
z  malého a  vzdialeného 
Slovenska počas vysokoškol-
ských štúdií v ZSSR zahľadeli 
do seba. A že ho po štúdiách 
nasledovala žiť s  ním uňho 
doma, v jeho rodnom meste… 

Rýchlo si v  ňom zvykla, 
jej vzdelanie jej umožnilo 
uplatniť sa na  strednej škole 
ako učiteľka odborných 
predmetov. Nové prostredie 
ju aj pre jej srdečnú povahu 
veľmi rýchlo prijalo. Aj 
študenti si ju obľúbili. Pocit 
cudzosti sa vytratil. Cítila sa 
tu doma. Preto teraz za to, čo 
nám tí „jej“ vykonali, cítila 
osobné previnenie! Nielen 
pred Bánovčanmi, ale aj 

pred očami všetkých česko - 
slovenských občanov. Nuž, 
preto…!

Hoci sa jej výzvou, žiaľ, 
nič nezmenilo, spoluobčania 
jej skutku rozumeli a získala 
si u  nich veľké uznanie. 
Za statočnosť, ktorá jej o pár 
mesiacov ublížila. Tak, ako 
všetkým, ktorí sa na udalosti 
pamätného augusta poze-
rali rovnako. Ak, pravda, 
nepodľahli normalizačným 
tlakom… 

Časom sa všetko 
„utriaslo“ aj pani Irina sa 
so všeličím v  živote musela 
vyrovnať, no svoj krok zpred 
50 rokov určite nikdy neoľu-
tovala. Napriek všetkému… 
Ešte že sa dožila v novembri 
´89 satisfakcie!… Žiaľ, 
dnešných dní smutného 
výročia už nie. Pamätníci 
však nezabúdajú…! 

  V. Laluch

 Spoločenská kronika

Marie Pilchová, rod. Kantorová *1933
Marian Šimuni *1952
Margita Lachká, rod. Varhaníková *1936

Opustili nás

v nedeľu o 18.00 h v mestskom parku

leto leto Kulturne Kulturne 20182018
´́

... s Divadlom Cililing
Divadlo pre deti Cililing 

z Prešova prináša v každom 
predstavení svet plný zábavy 
a  veselých dobrodružstiev, 
kde dobro vždy víťazí a  zlo 
nezostane nepotrestané. 
To  platí aj o  známej a  obľú-
benej rozprávke Kocúr 
v čižmách. Jej námet čerpali 
z  pôvodnej francúzskej 
ľudovej rozprávky. Okrem 
prefíkaného kocúra a  chu-
dobného, no odvážneho mly-
nára nebude chýbať tajomný 
čarodejník, hlúpy vojak, či 
Jeho veličenstvo kráľ. Toto 

veselé predstavenie poteší 
nielen deti, ale aj všetkých 
divákov, ktorí ešte nezane-
vreli na svet fantázie, nech už 
majú rôčkov koľkokoľvek.

Kocúr v  čižmách príde 
do mestského parku v nedeľu 
12. augusta o  18. hodine. 
V  prípade nepriaznivého 
počasia sa stretneme v novom 
bánovskom klube Živa, ktorý 
nájdete na  prvom poschodí 
v  Dome služieb na  námestí 
v  priestoroch bývalej cuk-
rárni Alši.  (bk)

Služby Informačného centra 
na  bánovskom námestí zvykne 
využívať stále viac a viac ľudí. Preto 
svoju ponuku neustále rozširuje. 
Nedávno pribudli nové pohľad-
nice či magnetky, tentoraz ide 
o novinku, ktorá zaujme každého, 
kto rád spoznáva nové kraje. Počas 
tohtoročnej turistickej sezóny je 
totiž v ponuke Turistický zápisník 
alebo Wander Book, čo je vlastne 
album z ciest, do ktorého sa vlepujú 
samolepky, tzv. turistické vizitky 
alebo Wander Cards. Do zápisníka 
si každý cestovateľ môže poznačiť 

dátum a čas návštevy zaujímavého 
miesta, spôsob dopravy na miesto, 
počasie, polohu i  to, s  kým bol 
na výlete a aké sú jeho hodnotenia 
konkrétneho miesta. Takto si 
vytvorí praktický album z výletov 
vo formáte A6. Turistické vizitky si 
turista môže zakúpiť v pokladniach 
múzeí, hradov, zámkov a na iných 
turisticky zaujímavých miestach, 
v  našom prípade v  Informačnom 
centre nášho mesta. Turistická 
známka obsahuje obrázok daného 
miesta, GPS súradnice a  čiarový 
kód. Kupóny s čiarovým kódom sa 

nalepujú do vyplneného formulára 
v zadnej časti zápisníka a po zaslaní 
na  adresu vydavateľa v  mini-
málnom počte 100 ks je možnosť 

získať nový zápisník alebo odznak 
znalcu kategórie, regiónu, či štátu. 
Raz ročne prebieha žrebovanie 
o  ďalšie hodnotné ceny. Na  Slo-
vensku je 1265 turisticky zaujíma-
vých miest, z ktorých možno získať 
Turistickú vizitku. Miesta je možné 
vyberať podľa kategórie: turistika, 
gastronómia, kultúra a  šport. 
Do projektu je zapojených celkovo 
sedem štátov, okrem Slovenska je to 
Česká republika, Maďarsko, Poľsko, 
Nemecko, Nórsko a  Rakúsko. 
V  bánovskom Informačnom 
centre budú v  ponuke turistické 

vizitky - Kostol sv. Mikuláša, 
Kostol sv. Michala archanjela v Bis-
kupiciach a  Mohyla na  Jankovom 
vŕšku. Postupne pribudnú vizitky 
Uhrovský hrad, vodná nádrž Prusy 
a  Kostol sv. Damiána a  Kozmu 
v  Kšinnej. Dúfame, že aj takto 
budú ľudia motivovaní spoznávať 
nielen svoje najbližšie okolie, ale aj 
zaujímavosti Slovenska a  ďalších 
európskych krajín. Viac informácií 
získate na  sk.wander-book.com 
alebo www.facebook.com/groups/
WanderCardSK. 

Predaj začína 9. augusta. (zj)

Wander Book - novinka pre turistov v Informačnom centre

Poznáte ten pocit, keď vám 
suseda nad hlavou začne 
prášiť deky a  koberčeky na 
bielu naškrobenú posteľnú 
bielizeň? Ja áno. Mám veľmi 
milých, tolerantných susedov 
a viem, že ak by som za nimi 
išla, určite sa dohodneme. 
Ale môžem???... keď ja 
sama, som už niekoľkokrát 
vyprášila koberček na 
suseda podo mnou, keď 

fajčil na balkóne? A  tak 
teraz musím počkať, kým 
to  spracuje moje svedomie... 
alebo, kým si to prečítajú 
moji susedia a  spolu sa 
na tom zasmejeme. Pre 
vás z  toho vyplýva jedno 
ponaučenie - vždy, keď 
idete niečo prášiť, odsledujte 
situáciu na balkóne pod 
vami... jedno „ kuk“- a je po 
probléme!  (zb)

Dnes píše Zuzan.ka

na facebooku 
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Tropické siedme kolo Bánovskej bežeckej ligy vo Vlčkove 

Preteky o Majstrov Slovenska mládeže v cestnej cyklistike 
v našom okrese organizovali najmä Bánovčania

Poslednú júlovú nedeľu hostila 
obec Vlčkovo 45 bežcov, ktorí sa 
nezľakli ani tropického počasia, čo 
najmä v  asfaltovej časti preverilo 
fyzický stav každého pretekára. 
Dvadsať bežcov v hlavnej kategórii 
bežalo 8,2 km členitú trať s rôznym 
povrchom a  vcelku výživným 
kopčekom, ktorí museli borci 
absolvovať dva krát. Najlepšie 
si s  traťou poradil Milan Makiš, 
dlhoročný účastník Bánovskej 

bežeckej ligy. Ten si napriek 
povinnostiam pri organizovaní 
Trenčianskej bežeckej ligy nájde 
čas aj na naše preteky, čo si veľmi 
vážime. 8,2 km zvládol za  výbor-
ných 35 minút a 44 sekúnd. Dušan 
Ďuračka zo Šišova prišiel po  nie-
koľkých absenciách na  ligu dobre 
pripravený a vybehal druhé miesto 
s približne pol minútovou stratou 
na víťaza. Tretí skončil Ján Hrčka 
z  Horných Naštíc, ktorý posledné 

týždne svedomito trénoval a  zdá 
sa, že to prináša svoje ovocie. Zo 
žien si prvé miesto vybehala Soňa 
Urbanovská. V  kopcoch za  sebou 
nechala aj skúsenejších bežcov 
a  dobehla v  čase 42 minút a  29 
sekúnd. Druhá dobehla bánovská 
vytrvalkyňa Monika Domovcová 
a  tretia Lenka Bačíková, dob-
rovoľná hasička z  Nitrianskeho 
Rudna. Lenka deň pred BBL bežala 
ťažké preteky pod Tríbečom, preto 

si jej účasť a  výkon zaslúži náš 
rešpekt. Hobby trať bola len o pár 
kilometrov kratšia a  najlepšie 
si s  ňou poradili Jana a  Simona 
Seidlové z Partizánskeho s  časom 
26 minút a  52 sekúnd. Tretiemu 
v poradí, Máriovi Nikovi z Báno-
viec, nadelili až tri minúty, čo ho 
určite namotivuje k intenzívnemu 
tréningu na ďalšie kolo. Špeciálnu 
radosť nám urobilo 11 detí, ktoré 
si odbehli krátky šprint v  plnom 

nasadení pri obecnom úrade. 
Ďalšie kolo nás čaká koncom 
augusta v Ľútove. Pripravená bude 
hlavná trať v dĺžke približne 10 km 
a  polovičná hobby trať. Domáci 
pretekár a hlavný organizátor BBL 
Mirko Podlucký, pripravuje pre 
účastníkov niekoľko prekvapení, 
tak zoberte deti a  príďte si užiť 
nedeľné dopoludnie s  komunitou 
bánovských bežcov! 

 Pavol Struhár

V  sobotu sa dejiskom 
časovky jednotlivcov stala 
obec Podlužany. Mladší 
žiaci a  žiačky bojovali 
na  trati dlhej 5,2 km, starší 
žiaci a  kadetky absolvovali 
trať dlhú 12 km a  kadeti 
15 km. Časovka so štartom 
a  cieľom v  obci Podlužany 
mala hladký priebeh, celá 
sa išla za  úplnej uzávery 
cesty. Veľké ďakujem patrí 
všetkým zúčastneným 
príslušníkom PZ z Bánoviec 
nad Bebravou po  vedením 
plk.  Miroslava Zaťka, PMJ 
KR PZ z  Trenčína, ako 
i  všetkým usporiadateľom 
– dobrovoľníkom z  radov 
našich priateľov z Bánoviec – 
členom môjho klubu xRoad 
Bánovce a priateľom z Tren-
čína. Nesmiem zabudnúť 
na občanov obce Podlužany 
a  Timoradza, ktorí museli 
znášať dopravné obme-
dzenia počas pretekov, 
a  tiež na  starostu obce 
Pavla Miksu za poskytnutie 
obecného úradu a priestoru 
v  obci. Ešte pred štartom 
prišiel pretekárov povzbudiť 
a  zaželať im veľa šťastia aj 
predseda Trenčianskeho 
samosprávneho k raja 
Jaroslav Baška, ktorý si 

pozrel preteky a  nakoniec 
odovzdával ceny víťazom. 
Bánovce reprezentoval 
Bánovčan Štefan Buchel 
v  kategórii kadeti. Štefan 
preteká za  klub TJ Slávia 
ŠG Trenčín. Trať dlhú 
15 km zvládol za  21 
minút 38 sekúnd, čím si 
vybojoval 11. miesto zo 
44 štartujúcich. Ako nám 
sám povedal, s  výsledkom 
nebol spokojný, chcel sa 
umiestniť v  prvej desiatke. 
Teší nás, že titul Majstra 
Slovenska ostal v  klube TJ 
Slávia ŠG Trenčín, ktorý 
vybojoval Štefanov tímový 
kolega kadet Filip Lohinský. 
Časovku v  Podlužanoch 
absolvovalo viac ako 170 
pretekárov a  pretekárok. 
Najrýchlejšou žiačkou bola 
Jana Macsaiová (Cyklis-
tický klub Spartak Tlmače), 
najlepšou kadetkou zase 
Simona Záhorcová (MŠK 
Žiar nad Hronom – CK). 
V  chlapčenských kategó-
riách sa z  jednotlivých 
titulov tešili Branislav 
Holic (MŠK Žiar nad 
Hronom – CK) v  kategórii 
mladších žiakov, Tomáš 
Sivok (Kaktus bike-team 
Bratislava) medzi staršími 

žiakmi a  Filip Lohinský 
(TJ Slávia ŠG Trenčín) ako 
najrýchlejší kadet.

V  nedeľu sa cyklisti 
presunuli do  obce Zlatníky. 
Organizátori pre nich 
pripravili veľmi náročný 
okruh. Všetky kategórie 
absolvovali rovnakú trasu, 
len počet okruhov sa menil. 
Jeden okruh meral 21,4 km 

a mal 300 výškových metrov. 
O  10.00 h sa vydali bojovať 
o  titul kadeti na  štyroch 
okruhoch, päť minút po nich 
starší žiaci a kadetky na dva 
okruhy a nakoniec o 10.10 h 
odštartovali mladší žiaci 
a  žiačky na  jeden okruh. 
Popoludní sa na štart vydali 
spoločná kategória mužov 
a  juniorov na  šesť okruhov 
a  na  tri okruhy spojená 
kategória ženy a  juniorky, 
ktorí mali preteky v  rámci 
Slovenského pohára. Okrem 
domácich pretekárov zlat-
nícke okruhy opäť prilákali 
aj cyklistov z  Českej repub-
liky a Maďarska. Preteky boli 
náročné nielen pre cyklistov 
a cyklistky, ale aj pre takmer 
50-členný tím dobrovoľ-
níkov priateľov z  Bánoviec 
a Trenčína spolu s  viac ako 
dvadsiatimi príslušníkmi 
polície, ktorí zvládli okruh 
profesionálne zabezpečiť, 
pričom si odpracovali viac 
ako osem hodín v extrémne 
horúcom počasí. 

Preteky sme pripravili 
najlepšie ako sme vedeli, 
potešila ma vysoká účasť 
na  štarte vo všetkých 
kategóriách. Spolu sa nám 
predstavilo 270 cyklistov 

a  cyklistiek. V  kategórii 
mladších žiakov sa najviac 
darilo Adamovi Mrocekovi 
(CK Epic Dohňany), medzi 
staršími žiakmi dominoval 
Tomáš Sivok (Kaktus bike-
team Bratislava) a najlepším 
kadetom bol Martin Svrček 
(CyS – Akadémia Petra 
Sagana). V  dievčenských 
kategóriách sa honorom 
majsterky Slovenska môžu 
pýšiť Terézia Ciriaková (CyS 
– Akadémia Petra Sagana) 
v  kategórii žiačok a  Nora 
Jenčušová (Schwabik cycling 

CEA) medzi kadetkami. Zvl-
nený profi l najviac vyhovoval 
Tatiane Jasekovej (Bikepro 
sport), ktorá suverénnym 
spôsobom vyhrala kategóriu 
žien a  junioriek. V  dobrom 
svetle sa prezentoval aj 
junior Pavol Rovder (Cyklo 
Spiš), ktorý svoju kategóriu 
opanoval s prehľadom. Naj-
tesnejší súboj sledovali fanú-
šikovia medzi mužmi, kde sa 
z víťazstva tešil Patrik Tybor 
(Dukla Banská Bystrica). 

Ja osobne som veľmi 
spokojná s  pozitívnymi 
ohlasmi na  preteky, dúfam 
že ich bude čo najviac. 
Zároveň všetkým majstrom 
a  víťazom jednotlivých 
kategórii blahoželám k víťaz-
stvu. Poďakovanie patrí 
všetkým starostom a staros-
tkám dotknutých obcí, ako 
i  trénerom a funkcionárom 
klubov. Dúfam, že preteky sa 
nám podarí zorganizovať aj 
budúci rok. Priatelia z klubu 
xRoad Bánovce, priatelia 
z  Trenčína, záchranári zo 
Slovenského   Červeného 
kríža z  Partizánskeho, 
príslušníci OR PZ Bánovce 
nad Bebravou, PMJ KR PZ 
Trenčín, KDCD KR PZ 
Trenčín - bez vás by to nešlo 
a preto pre vás všetkých ešte 
raz veľké ĎAKUJEM.

  Janka Buchelová, 
 riaditeľka pretekov

Posledný júlový víkend klub xRoad Bánovce a TJ Slávia Športového 
gymnázia Trenčín organizovali Majstrovstvá Slovenska mládeže 

v cestnej cyklistike pod vedením riaditeľky pretekov - Bánovčanky 
Janky Buchelovej. Viac v jej príspevku...

Víťazi časovky v kategórii mladší žiaci, vľavo riaditeľka pretekov Janka Buchelová a starosta 
Pavol Mixa, úplne vpravo župan Jaroslav Baška

Bánovčan Štefan Buchel v kategórii kadeti skončil v časovke 
jedenásty, v nedeľu zlatnícke okruhy nedokončil

Hromadný štart spoločnej kategórie muži Elite a juniori, v pozadí Bánovce
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Naj rajčina, zemiak a cuketa!
Zdravá zelenina by mala tvoriť väčšinu našej 

stravy. A  takú si dopestujete najmä vo vlastnej 
záhradke. Naši čitatelia - Bánovčania sú veľmi 
dobrí záhradkári, preto si považujeme za česť zvi-
diteľňovať ich výsledky...

Redakcia Bánovských novín vyhlasuje aj pre 
rok 2018 Bánovskú záhradkársku ligu opäť pre tri 
druhy zeleniny. Budeme súťažiť o najväčšiu rajčinu, 
o najväčší zemiak a o najťažšiu cuketu (nie tekvicu). 
Vyzývame preto záhradkárov, aby sa do  redakcie 
Bánovských novín (na  námestí v  sídle BTV) prišli 
pochváliť osobne alebo zavolali na 0948 602 422 alebo 
zameilovali na noviny@kulturabn.sk! Zeleninu odvá-
žime priamo v  redakcii. Každý týždeň alebo každý 
druhý, až do  októbra, budeme zverejňovať troch 
najúspešnejších záhradkárov z  každej komodity. 
A kto bude chcieť, aj jeho s  fotkou a dopestovanou 
úrodou. Výsledky záhradkárskej ligy vyhlásime aj 
verejne na Bánovskom jesennom jarmoku. (Veríme, 
že Bánovskí záhradkárska liga zaujme aj sponzorov.) 
Jedinou podmienkou je, že zelenina musí pochá-
dzať z územia mesta Bánovce a jeho prímestských 
častí!  redakcia

Bánovská 
záhradkárska liga

Jubilejné XX. Vikingské leto 

Z Moravského Svä-
tého Jana prešli naše biky 
do  Rakúska. Ešte pred 
hranicou sme preskúmali 
opustené betónové bunkre, 
ktoré lemujú breh rieky 
Moravy.  Po  pár desiatkach 
kilometrov po  rakúskych 
cyklocestách sme opäť prešli 
štátne hranice, do  Českej 
republiky. Čakal na nás celý 
valticko-lednický areál, cha-
lanov tu však najviac zaujal 
Apollonov chrám a Minaret. 
Archeopark Pavlov, nové 
moderné múzem postavené 
pod zemou, bolo ďalšou 
z ábav nou z á s tavkou 
na našom putovaní. Drevenej 
soche věstonickej Venuši sme 
len zamávali, ba vlastne aj 
zatrúbili. Po  dvoch dňoch 
putovania sme dorazili 
na breh vodnej nádrže Nové 
Mlýny, do  kempu Merkur 
pri Pasohlávkach. A  tu, 
po dvoch dňoch namáhavého 
šliapania proti silnému 
protivetru, prišiel zaslúžený 
deň voľna. V  Aqualande 
Moravia. Nasledujúce dni 

smerovali naše kolesá morav-
ským vidiekom, aby sme sa 
nakoniec dostali do  cieľa 
nášho putovania - do Skalice. 
Aj počas týchto dní sme videli 
mnoho zaujímavostí, top 
bola asi vyhliadka Slunečná 
pri Veľkých Pavloviciach. 
Cestou sme mali dva defekty, 
zaseknuté zadné koleso 
a  zopár uvoľnených nosičov. 
Koľko sme prešli pri našom 
dvadsiatom putovaní kilo-
metrov, ani akou priemernou 
rýchlosťou, nepovažujem 

vôbec za podstatné. Dôležité 
je, že sme sa dali dokopy, 
že partia mladých ľudí 
dokázala vystúpiť zo svojej 
komfortnej zóny a odhodlala 
sa ísť na  takúto pomerne 
náročnú výpravu. Odmenou 
bolo nielen poznanie krajiny 
našich susedov, pamiatok či 
zaujímavostí, ale aj zábavný 
život v  kempe (príprava 
jedla, loptové hry...), samo-
zrejme aquapark, ale hlavne 
spoznanie ceny priateľstva.
Samozrejme, tohtoročné 

vikingské leto sa ešte zďaleka 
nekončí. Čakajú na  nás dni 
plné zábavy v  Chalmovej 
a  posledný augustový 
víkend sa presunieme 
na  Horehronie. Plánujeme 
sa zúčastniť Národného 
zrazu cyklistov v  Hronci 
a bude super môcť vikingom 
úkázať aspoň čosi z tunajšej 
nádhernej prírody, tiahlych 
kopcov a dlhých klesaní. 

 Ľudvo Kiripolský, 
 vedúci CTK Viking pri CVČ 
 Bánovce nad Bebravou

Začiatok prázdnin bol pre viacerých členov Cykloturistického klubu Viking pri CVČ 
Bánovce nad Bebravou zároveň začiatkom putovného dobrodružstva. Ako každé leto 

sme sa na našich plne naložených bikoch vydali na cesty. Tentokrát, keďže to bola jubilejná 
20-ta, na trochu náročnejšiu výpravu, cez tri krajiny... 

Výlet na Liptov 15. augusta! 
Atrakcie podľa výberu

Občianske združenie Aktivne NaTury organizuje v stredu 15.8. 
jednodňový výlet na LIPTOV. Výletnici si môžu vybrať z 5 nasledovných 
atrakcií: Babyland Villa Betula -  ideálne pre rodiny s malými deťmi. 
BEŠEŇOVÁ - aquapark s množstvom vonkajších a vnútorných atrakcií: 
termálne bazény, tobogány, detské bazény, morské vlny, detské ihrisko. 
TATRALANDIA - aquapark s  množstvom vonkajších a  vnútorných 
atrakcií: termálne bazény, tobogány, detské bazény, morské vlny a  iné. 
Individuálna turistika v Prosieckej doline. Kúpanie na plážovom kúpa-
lisku Liptovská Mara. Cena dopravy 12 eur/sedadlo v autobuse + vstupné 
na atrakcie.  Prihlasovanie a viac info na tel.č. 0948 028 361,  fb  stránka 
Aktivne NaTury, aktivnenatury@gmail.com.

Životopisy zasielajte na adresu: anna.lassova@leadec-services.com 

kontakt: 0911 909 478

Lakovňa Leadec so sídlom
v areáli bývalej Tatra Sipox

prijme lakovačov / maliarov
so skúsenosťami. Zručného pracovníka zaučíme.

Strojárska firma Leadec 
so sídlom v areáli bývalej Tatra Sipox 
prijme do 3-zmennej prevádzky

operátorov

Životopisy zasielajte na adresu:
anna.lassova@leadec-services.com

kontakt: 0911 909 478

Základná mesačná mzda 780 €, výkonnostná mesačná odmena do 
110 €, polročné odmeny max. do výšky 50 % priemernej mesačnej 
mzdy, vrátane mesačnej výkonnostnej odmeny. 
Možnosť extra nadčasových príplatkov v sobotu, nedeľu a sviatok 
do výšky 3 €/hod.
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Vedúci predajne
Pokladník/predavač
Ponúkame: práca v rozvíjajúcej sa 
spoločnosti – možnosť kariérneho 
postupu, základná hrubá mzda od 610 € + prémie, 
nadštandardná hodnota stravných lístkov 4,20 €/
deň, atraktívne zľavy na zamestnanecké nákupy, 
prepracovaný systém zaškolenia a interného 
vzdelávania, rovnaká mzda pre mužov i ženy, 
fl exibilita v rámci Slovenska vďaka širokej a stále 
sa rozrastajúcej sieti predajní.
Náplň práce: obsluha a poradenstvo zákazníkom, 
práca na pokladni, príjem tovaru a jeho prezentácia, 
precenenia a presuny tovaru, účasť na inventúre, 
priebežné dopĺňanie tovaru zo skladu, zodpovednosť 
za poriadok a čistotu na predajni, jej celkový vzhľad, 
prevencia proti krádežiam.
Požadujeme: chuť zdokonaľovať sa, 
komunikatívnosť, samostatnosť a zodpovednosť, 
vysoké pracovné nasadenie, profesionálne 
vystupovanie, loajalita voči kolegom 
a zamestnávateľovi, vzťah k obchodu a móde, 
ochota k fyzickej práci.
Lokalita: Bánovce nad Bebravou 
Svoj životopis zašlite na adresu praca@pepco.eu

 Prijmem do TPP 
vodiča MKD, pod-
mienka VP sk. C,E, 
mzda podľa odjazde-
ných km - 1 km/ 0,10 € 
+ základ, t. č. 0905/376 
143. 
 Hľadám barmana/
ku, v Bánovciach nad 
Bebravou na TPP 
mzda 650,00 € + 
príplatky, t. č.0915/725 
849. 
 Darujem hornú 
časť kuchynskej linky 
talianskej výroby 
s dvojitým nerezovým 
drezom, všetko 
v dobrom stave. Tel. 
0907 039 268.
 Kúpim 1 alebo 
2-izbový byt 
s balkónom. Tel. 
0908 795 977.
 Kúpim ľudové 
kroje, iné staré textílie 
a starožitnosti. Tel. 
0902 708 047.

INZERCIA

Informačné 
centrum 
na námestí ponúka
kopírovanie 
dokumentov


